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محسنی اژه ای 
در انتخابات خبرگان ثبت نام نکرده است

در پی مطرح شــدن شایعه کاندیداتوری حجت الاسلام محسنی اژه ای رئس قوه 
قضائیه در انتخابات خبرگان رهبری، یک مقام آگاه در این خصوص به ایلنا گفت: 
علیرغم درخواست های مراجع و افراد مختلف به ویژه طی روزهای گذشته، حجت 
الاسلام محسنی اژه ای برای کاندیداتوری در انتخابات خبرگان رهبری ثبت نام 

نکرده است.

آیت الله نور مفیدی
 در انتخابات خبرگان رهبری ثبت نام نکرد

آیت الله نورمفیدی ۵ دوره نماینده مردم مازندران و بعدتر گلســتان در مجلس 
خبرگان رهبری بوده است.

 شورای نگهبان جلوی دیکتاتوری انتخاباتی دولت را بگیرد
غلامعلی جعفرزاده ایمن آبادی، نماینده ادوار مجلس و فعال سیاسی اعتدال گرا 
یکی از چهره های ردصلاحیت شــده است که توسط هئیت اجرایی با استناد به 
بند ۲ ماده ۳۱ و به دلیل عدم التزام به نظام جمهوری اسلامی رد صلاحیت شده 
است. وی درباره دلایل ردصلاحیت گسترده گفت: می توانم به قطعیت بگویم که 
ردصلاحیت ها برای اولین بار کاملا سیاســی و برنامه ریزی شــده از طرف دولت 

آقای رئیسی بود. 
آقای رئیسی و تیمش به دنبال مهندسی کامل انتخابات هستند و اجازه نمی دهند 
حتی یک مخالف دولت به مجلس ورود کند. هیات اجرایی در مواردی دخالت و 
اظهارنظر کرده که طبق قانون در اختیار و تکلیف آنها نیست و به عهده شورای 

نگهبان است.
این نماینده اســبق مردم رشت در مجلس ادامه داد: در مجموع متاسفانه شاهد 
روند مهندسی انتخابات هستیم که این موضوع از زمان تشکیل هیات های اجرایی 
آغاز شد زیرا افراد تعیین شده معتمد و شناخته شده مردم نبودند و برای اولین 
بار بیش از ۹۵ درصد ترکیب فکری آنها از یک تفکر تندرو هستند که وابستگی 
شدیدی به دولت آقای رئیسی دارند که در ۴ دهه پس از انقلاب بی سابقه است.

 وی تصریح کرد: فرمانداری ها به طور کامل هواخواهان دولت مرکزی را در هیات 
اجرایی منصوب کردند و مبنای این هیات ها هم نظام و جمهوری اسلامی نیست، 
فقط دولت است. اما آقای رئیسی و تیمش چرا ظرفیت و طاقت حضور منتقدان 
را ندارد و می خواهد آنها را نابود و از گردونه حذف کنند؟ با این شرایط و با این 
حجم دشمن تراشی سال ۱۴۰۴ سال آسانی برای آقای رئیسی نخواهد بود. این 
دولت هرکس که حتی نقد دلســوزانه دارد را حذف کرده است، چه نماینده چه 
غیــر نماینده. جعفرزاده ایمن آبادی درباره تصمیم دیگری از ســوی هیات های 
نظــارت درباره رد صلاحیت های نیز گفت: بله؛ انتظار از شــورای نگهبان همین 
اســت. شورای نگهبان تشکیل شــده تا دیکتاتوری به وجود نیاید و باید جلوی 

دیکتاتوری دولت را بگیرد.

شهادت یک مرزبان در سراوان
سعید تجلیلی فرماندار سروان درباره شهادت یک مرزبان بیان کرد: در درگیری 
مسلحانه بامداد امروز نیروهای مرزبانی با گروهک تروریستی، یک نفر از نیروهای 

مرزبانی به نام مهدی نوری افشار به شهادت رسید.
وی افزود: در این درگیری مسلحانه ۲ نفر از نیروهای مرزبانی نیز مجروح شدند 

که حال عمومی مجروحان مساعد گزارش شده است.

شبکه فعال قاچاق سلاح و مهمات در شرق و جنوب 
شرق کشور منهدم شد

همچنین امید رضایی دادستان عمومی و انقلاب شهرستان کهنوج استان کرمان 
از انهدام یک شبکه قاچاق سلاح جنگی که به صورت گسترده در شرق و جنوب 
شــرق کشور فعالیت داشت خبر داد و گفت: پس از انجام یکسری اقدامات فنی 
و منســجم اطلاعاتی، اعضای این شبکه قاچاق سلاح و مهمات جنگی از سوی 
سربازان گمنام امام زمان )عج( در اداره کل اطلاعات استان کرمان مورد شناسایی 
قرار گرفتند. وی افزود: سحرگاه امروز و با دستور قضایی ضربه به باند مذکور در 
دستور کار دادستانی و نیرو های امنیتی قرار گرفت و دریک عملیات غافلگیرانه 
سه نفر از سرکردگان اصلی دستگیر شدند و در این رابطه ۳۶ قبضه سلاح جنگی 

از نوع کلت کمری کشف و ضبط شد.
دادستان عمومی وانقلاب شهرستان کهنوج گفت: قاچاقچیان این محموله سلاح 
را از مرز های شــرقی وارد کشــور می کردند و قصد توزیع در استان های عمقی 
کشور را داشتند. گفتنی است مبارزه بی امان با باند های قاچاق سلاح و مهمات 
در دستور کار دســتگاه قضایی، امنیتی و انتظامی استان کرمان قرار دارد و طی 
چندماه گذشته چندین محموله بزرگ سلاح و مهمات کشف و ضبط شده است.

رئیس کل دادگستری استان سیستان و بلوچستان:
حکم اعدام عاملان بمب گذاری در چند منطقه 

در زاهدان اجرا شد
حجت الاســلام مصطفوی نیا رئیس کل دادگستری استان سیستان و بلوچستان 
اظهار کرد: در پی گزارش واصله مبنی بر دســتگیری ۳ متهم به نام های محمد 
براهویی انجمنی، محمد کریم بارکزایی آکسون و ادریس بیلرانی به اتهام همکاری 
با گروهک تروریستی جیش الظلم، پرونده این افراد به دادسرای عمومی و انقلاب 
زاهدان ارسال شد. وی افزود: در مرحله تحقیقات و تکمیل پرونده از منزل یکی 
از متهمان در اطراف شــهر زاهدان تجهیزات ساخت بمب شامل ۲ عدد ریموت 
ارتباطی، فتیله انفجاری، بیســت و سه عدد چاشنی الکترونیک، مواد شیمیایی 
گوگرد، ۷ عدد ســری الکترونیکی و همچنین یک محموله انفجاری به وزن ۲۴ 
کیلو گرم کشف شــد. رئیس کل دادگستری استان سیستان و بلوچستان بیان 
کــرد: در ادامه تحقیقات متهمان به عضویت و همکاری با گروهک تروریســتی 
جیش الظلم و فراگیری آموزش های نظامی و انتقال و مخفی کردن محموله های 
ســاخت بمب و همچنین مشــارکت در ۲ عملیات بمب گذاری در بلوار انقلاب 
زاهدان، بمب گذاری ناموفق در شهرســتان زابــل و ۲ عملیات بمب گذاری در 
کلانتری ۱۲ زاهدان اعتراف کردند. حجت الاسلام مصطفوی نیا ادامه داد: پس از 
تکمیل تحقیقات و صدور کیفرخواست، جلسات رسیدگی به این پرونده در دادگاه 
انقلاب با حضور متهمان و وکلای ایشــان برگزار شد.وی بیان کرد: پس از ابلاغ 
حکم اعدام به متهمان و وکلای آن ها با درخواست فرجام خواهی به دیوان عالی 
کشور ارسال شد. رئیس کل دادگستری استان سیستان و بلوچستان بیان کرد: 
دیوان عالی کشور پس از بررسی و رسیدگی، ضمن رد فرجام خواهی، حکم صادر 
از سوی دادگاه را تایید و ابرام کرد. حجت الاسلام والمسلمین مصطفوی نیا گفت: 
پیشنهاد عفو محکومان این پرونده در کمیسیون عفو استان مطرح شد که مورد 
مخالفت قرار گرفت. همچنین مجدد پرونده این افراد به کمیسیون عفو مرکزی و 
مدیر کل سجل کیفری و عفو بخشودگی قوه قضائیه ارسال شد که پس بررسی 

به دلیل عدم احراز شرایط، مجدداً مورد مخالفت قرار گرفت.
وی بیان کرد: همچنین درخواست اعاده دادرسی محکومان در دیوان عالی کشور 
رد شده است. رئیس کل دادگستری استان سیستان و بلوچستان گفت: حکم این 

عاملان بمب گذاری در چند منطقه زاهدان امروز اجرا شد.

میزان افزایش حقوق بازنشستگان مشخص شد
یک عضو هیات رئیسه کمیسیون تلفیق لایحه برنامه هفتم توسعه از مصوبه این 
کمیسیون برای تعیین میزان افزایش حقوق بازنشستگان در لایحه برنامه هفتم 

توسعه خبر داد.
به گزارش محمدرضا دشــتی اردکانی با اشاره به جلسه امروز کمیسیون تلفیق 
برنامه هفتم گفت: در این  جلســه کمیسیون تلفیق درباره میزان افزایش حقوق 
بازنشســتگان در طول برنامه هفتم توســعه تصمیم گیری کرد؛ این مصوبه در 

صورت تصویب در صحن علنی مجلس و تایید شورای نگهبان اجرایی می شود.
وی توضیح داد: طبق مصوبه کمیسیون تلفیق برنامه هفتم توسعه، ضریب حقوق 
بازنشســتگان در طول سه سال اول اجرای قانون برنامه هفتم به میزانی افزایش 

پیدا می کند که حقوق بازنشستگان به ۹۰ درصد حقوق شاغلان برسد.
وی ادامه داد: این افزایش حقوق بازنشستگان به نحوی خواهد بود که فاصله بین 
حقوق بازنشستگان و شاغلان مشابه در سال اول اجرای برنامه هفتم توسعه ۴۰ 

درصد و سال های دوم و سوم برنامه به ترتیب ۳۰ درصد کاهش پیدا می کند.

خبرگان

انتخابات

امنیتی

مجلس

رئیس قوه قضائیه گفت: کشــور بستر مناسبی 
برای جذب ســرمایه های خُرد مردم با بازدهی 
مطلوب و اعتمادزا وجــود ندارد؛ ضرورت دارد 
بخش های مربوطه نســبت به ایجاد بســتری 
مناسب و معتمد برای جذب سرمایه های خُرد 

مردم، اهتمام داشته باشند.
به گزارش مرکز رسانه قوه قضائیه، حجت الاسلام 
محسنی اژه ای، دیروز )دوشنبه ۲۲ آبان( طی 
سخنانی در نشست شــورای عالی قوه قضائیه 
ضمن اشــاره به اســتمرار جنایات ســبعانه 
صهیونیســت ها در غزه و کودک کشــی های 
اشــغالگران، گفت: صهیونیســت ها  پی درپی 
ظــرف کمتر از ۴۰ روز بیــش از ۴۰ هزار نفر 
را در فلســطین شــهید و مجــروح کرده اند؛ 
مجامع جهانی نیز در قبال این جنایات سکوت 
کرده اند؛ البته این امر جای شگفتی ندارد، چرا 
که در طول عمر ننگین رژیم صهیونیســتی، 
تاکنون بیش از ۵۵ قطعنامه علیه این رژیم، با 

وتوی مستکبران همراه بوده است. 
محســنی اژه ای با اشــاره به برگزاری نشست 
بــا رؤســای کل دادگســتری و  مشــترک 
دادستان های مراکز استان ها در روز پنجشنبه 
گذشته و صدور دســتورات مشخص به کلیه 

مقامات قضایی از جمله دســتوراتی ۱۵ گانه، 
خطاب بــه مقامــات ذی صلاح در نشســت 
شــورای عالی قوه قضائیه تاکید کرد که اجرای 
دقیق و کامل دســتورات مزبور را مستمراً در 
تمامی مراجع و مراکز قضایی در سراسر کشور 
پیگیری کننــد. رئیس قوه قضائیــه در ادامه 
نشســت امروز به آسیب شناســی برخی علل 
افزایش ورودی پرونده ها به محاکم قضایی بویژه 
ورودی دادگاه های حقوقی پرداخت و مشخصاً 
در ایــن زمینه به پرونده هایی اشــاره کرد که 
ناشی از قراردادهای منعقده میان وزارتخانه ها، 
دستگاه ها و شرکت های وابسته به حاکمیت و 
با سایر  همچنین مؤسسات عمومی غیردولتی 

طرف ها می باشد.
محسنی اژه ای در همین راستا گفت: همانطور 
که مکرراً تاکید کرده ایــم، قراردادهای دولتی 
باید محکم ترین و متقن ترین نــوع قراردادها 
باشند، اما متأسفانه بعضاً دستگاه ها و مؤسسات 
حاکمیتــی و عمومی در تنظیــم قراردادها، به 
بخش حقوقی خــود کم توجهی می کنند و یا 
خــودِ آن بخش حقوقیِ دســتگاهِ مربوطه در 
تنظیم قراردادها، اهتمام و توجه لازم را به خرج 
نمی دهد و در نتیجه مشکلاتی حادث می شود 

و موضوع همان قراردادها تبدیل به پرونده های 
حقوقی در مراجع قضایی می شوند.

رئیس قوه قضائیه بر همین اســاس به مقامات 
و بخش های قضایی ذی صلاح از جمله »دیوان 
عالی کشور«، »ســازمان بازرسی« و »معاونت 
پیشــگیری از وقوع جــرم« دســتور داد تا با 
مشــارکت معاونت حقوقی ریاست جمهوری، 
نشســتی تخصصی را با واحدها و معاونت های 
حقوقی وزارتخانه ها، دســتگاه ها و مؤسســات 
دولتــی و عمومی از جملــه آن بخش هایی که 
دارای بیشــترین پرونده ها در محاکم و مراجع 
قضایی هستند، برگزار نمایند و آسیب شناسی 
دقیق و موشــکافانه ای پیرامون علل ایجاد این 
قبیل پرونده ها و همچنین نواقص قراردادهای 

منعقده، به عمل آورند.
رئیس قــوه قضائیه تصریح کــرد: بخش قابل 
توجهی از درخواست های اعمال ماده ۴۷۷ نیز 
مربوط به همین دستگاه های حکومتی است؛ 
معاونت ها و بخش های حقوقی دستگاه ها، بعضاً 
علی رغم اینکه واقف هســتند که رأی صادره 
در قبال آنها، خلاف بیّن شــرع نیست، اما باز 
هم درخواســت اعمال مــاده ۴۷۷ می کنند و 
ایــن توجیه را مطرح می کننــد که اگر چنین 

درخواســتی که ناظر بر احتمال بررسی مجدد 
پرونده اســت را ارائه نکنیم، از سوی مسئولان 
مافوق در دســتگاه مربوطه مورد ســؤال قرار 
می گیریم؛ در اینگونه موارد نیز هزینه ای مترتب 
بر آن ها نیســت، اما سبب افزایش هزینه برای 

دستگاه قضایی می شود.
محسنی اژه ای افزود: یک وجه ناظر بر افزایش 
درخواســت های اعمال مــاده ۴۷۷ از ناحیه 
دستگاه های حکومتی آن اســت که در زمان 
رسیدگی به پرونده در محاکم و مراجع مختلف 
قضایی، معاونت حقوقی دستگاه مربوطه نسبت 
به ارائه دفاعیات مستند و متقن اهتمام کافی 
ندارد و وقتی رأیی علیه دســتگاه متبوع او در 
دادگاه بدوی یا تجدیدنظر یا دیوان عالی صادر 
می شــود، راه چاره را در ارائه درخواست اعمال 

ماده ۴۷۷ می بینند!
رئیس قــوه قضائیه بیان داشــت: علی ایحال، 
بخش هــا و معاونت های حقوقی دســتگاه ها 
باید توجیه شوند که چنانچه در موعد تنظیم 
قراردادها، به اتقان و اســتحکام مفاد قرارداد و 
همچنین موازین قانونی، به دقت و فراســت، 
عنایت داشته باشــند و در موعد رسیدگی به 
پرونده های شــان در محاکم و مراجع قضایی، 

دفاعیات مســتند و متقن ارائه دهند، از وقوع 
بسیاری از مشکلات موجود پیشگیری شده و 
از حجم ورودی پرونده به دســتگاه قضایی نیز 

کاسته می شود.
محســنی اژه ای در ادامه نشست امروز، اجمالاً 
محورهایی آسیب شناسانه را نیز پیرامون برخی 
کثیرالشــاکی  پرونده های  شــکل گیری  علل 
مدنظر قــرار داد و گفت: بخش های ذی صلاح 
در دســتگاه قضایی بویژه معاونت حقوقی قوه 
قضائیه، در باب هشدار و انذار به مردم در زمینه 
اجتناب از پرداخت پول وسرمایه به افراد غیر با 
هدف دریافت سودهای کلان، اقدامات مقتضی 
را ترتیب دهنــد و در این رابطــه به یک کار 
رسانه ای پردامنه و مبسوط مبارت ورزند؛ مردم 
باید بیش از آنچه امروز شــاهدش هســتیم با 
حقوق خود و همچنین موازین قانونی و حقوقی 
آشــنایی پیدا کنند؛ این امر نیازمند یک اقدام 

فراگیر و موسع است.
رئیس قوه قضائیه گفت: چندی پیش گزارش 
ناظر بر یکی از پرونده های کثیرالشاکی مربوط 
به یک شــرکت تعاونی اعتباری را مشــاهده 
می کردم؛ نکته قابل تأمــل آنکه، در این فقره 
تاکنون با ایجاد خط اعتباری در بانک مرکزی 
و ورود چندیــن بانک به موضــوع، فقط اصلِ 
پولِ بالغ بر ۲ میلیون و ۷۰۰ هزار سرمایه گذار 
پرداخت شــده است؛ باید توجه داشت که این 
موضوع علاوه بر مشــکلاتی که برای آن حدود 
۳ میلیون خانواده ایجاد کرده است، در افزایش 

نقدینگی و تورم نیز مؤثر بوده است.
محســنی اژه ای در همین راستا تصریح کرد: 
یکی از دلایلی که مردم ترغیب می شوند پول 
و ســرمایه های معمولاً خُرد خود را در اختیار 
افرادِ غیر یا برخی شــرکت ها قــرار دهند، آن 
است که در کشــور بستر مناسبی برای جذب 
ســرمایه های خُرد مردم بــا بازدهی مطلوب 
و اعتمــادزا وجود ندارد؛ چند ســال پیش در 
مقطعی، تبلیغاتی برای جذب سرمایه های مردم 
در بورس صورت گرفت، اما بازدهی مطلوبی از 
بورس در آن مقطع رخ نداد و زیان هایی متوجه 
عده کثیری از سرمایه گذاران شد؛ لذا ضرورت 
دارد بخش های مربوطه نسبت به ایجاد بستری 
مناسب و معتمد برای جذب سرمایه های خُرد 

مردم، اهتمام داشته باشند.
رئیس قوه قضائیه در پایان این بخش از سخنان 
خود به دادستان کل کشور دستور داد تا نسبت 
به برگزاری مســتمر جلسات ستاد پیشگیری 
از جرائم انتخاباتی اهتمام داشــته باشند و در 
همین راستا، ضمن اطلاع رسانی های مُکفی به 
مردم و توجیه بخش های انتظامی و اطلاعاتی، 
تمهیدات پیشــگیرانه ای بویژه در حوزه فضای 
مجــازی و جرائم و تخلفاتی کــه از این ناحیه 

در فرایند انتخابات ایجاد می شود، اتخاذ کنند.
محســنی اژه ای تصریــح کرد: توجه داشــته 
باشــید که مقوله ی فوق الذکر حواشی زیادی 
به دنبال دارد و چنانچه در قبال آن، تمهیدات 
پیشگیرانه اتخاذ نشود، با پرونده های زیادی در 

این خصوص مواجه می شویم.

فعال سیاسی اصولگرا گفت: قاعدتا هیأت های 
اجرایی بدون نــگاه به نگرش ها یا گرایش های 
سیاسی باید تصمیم بگیرند و مر قانون را دنبال 
کننــد و نباید هیچ گونه وابســتگی جناحی یا 
اقداماتی مبنی بر حذف یا اضافه افراد به سیستم 
قانون گذاری کشــور به عنوان نماینده مجلس 
داشته باشــد. اگر چنین اقدامی انجام شده یا 
حتی صلاحیت کســانی که صلاحیت ندارند 
تایید شــده باشد، قطعا تفکیک قوا و استقلال 

مجلس را خدشه دار می کند.
حســین کنعانی مقدم فعال سیاســی اصولگرا 
در گفت وگو با خبرنگار ایلنا، در پاســخ به این 
سوال که با مشــخص شدن نتیجه اولیه احراز 
انتخابات مجلس  داوطلبــان  صلاحیت هــای 
شورای اسلامی تحلیل شــما از فضای موجود 
چیســت، گفت : عدم  احراز صلاحیت در ســه 
بخش قابل توجه اســت؛ اول به نظر می رسد 
برخی از کسانی که در این دوره نماینده مجلس 
بودند از طرف هیات اجرایی ردصلاحیت شدند، 
درحالیکــه فرمانداری هــا نمی توانند چندان 
جایگاهی به لحــاظ عملکــرد نمایندگان در 
تصمیمات شان داشته باشند و بیشتر باید روی 
مدارک و مر قانون عمل کنند. آن بخشی که در 
رابطه با عملکرد این افراد در مجلس بود قاعدتا 

باید در شورای نگهبان مورد بحث و بررسی قرار 
بگیرد و صلاحیت شان در آنجا رد یا تأیید شود.
وی افزود: نکته دوم اینکه بخشــی دیگر از این 
نامزدها کسانی هستند که شاید هیچ گونه سابقه 
سیاسی یا فعالیت چندانی نداشتند و عدم احراز 
به لحاظ اینکه هیأت  اجرایی شــناختی نسبت 
به این افراد نداشــته صورت گرفته که قاعدتا 
این افراد باید شکایت کنند و نسبت به وضعیت 
خودشان درخواســت تجدیدنظر کنند که اگر 
اطلاعات بیشتری لازم است، در اختیار هیأت  
اجرایی قرار دهند. اما بخش سوم بخشی است 
که به لحاظ عملکرد سیاسی شــان مورد رد یا 
تأییــد قرار گرفتند که باز هــم هیأت اجرایی 
نبایــد صلاحیت قضــاوت دربــاره عملکرد یا 
نگرش سیاسی افراد را داشته باشد. آنها باید به 

استعلام ها براساس مر قانون عمل کنند.
 اینکه کســی از نظر سیاســی خط مشی اش 
زیرســوال رفته، هیأت اجرایی نمی تواند به آن 
ورود پیدا کند و این هم از اختیارات شــورای 
نگهبان اســت و باید در آنجا مورد بررسی قرار 
بگیرد. به هرحال باید منتظر باشــیم و ببینیم 
معدل این ردصلاحیت یا تأیید صلاحیت ها به 

کجا ختم می شود.
 اگر قاعدتا لیست نهایی که از شورای نگهبان 

بیرون می آید دربرگیرنده همه ســلایق باشد، 
رقابت انتخابــات آتی جدی خواهد بود و همه 
گروه ها نماینده خودشان را در لیست خواهند 
یافت. در غیر این صورت به نظرم به مشارکت 

سیاسی ضربه می زند.
کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که رهبری 
قبل از آغاز فرآیند برگــزاری انتخابات، چهار 
محور، سلامت، امنیت، مشــارکت و رقابت را 
برای برگزاری این دوره از انتخابات مورد تاکید 
قرار دادند. با توجه به رد صلاحیت های موجود، 
آیــا محورهای مورد تاکید رهبری را می توانیم 
در نتیجه انتخابــات ببینیم، گفت: به نظر من 
اگر نحوه عملکرد به طوری باشــد که کسانی 
که مدارک شــان رد شده یا حتی تأیید شدند، 
به لحاظ اعتراضاتی که انجام می دهند به نتیجه 
خاصی نرسند، ممکن است  در بحث مشارکت 
هم که مشارکت حداکثری بحث قابل توجه آن 

است، تأثیر بگذارد. 
قاعده این است که این رد و تأیید کردن ها در 
همه جای دنیا وجــود دارد و به هرحال با این 
تعــدادی که ثبت نام کردنــد و تعدادی که در 
مجلس ورود پیدا می کننــد، طبیعتا تعدادی 
حذف خواهند شــد. اما حذف افراد باید با رأی 
مردم رقم بخــورد نه آنکــه در مراحل اولیه، 

افرادی را از گردونه رقابت خارج کنند. 
این فعال سیاســی اصولگرا در پاســخ به این 
سوال که برخی افراد ردصلاحیت شده، اکنون 
نماینده فعلی مردم در مجلس هستند. برخی 
از آن ها اعلام کردند به اســتناد عدم التزام به 
نظام جمهوری اســلامی رد صلاحیت شــدند. 

چه طور فردی که هم اینک نماینده اســت و 
عدم التزام به نظام برای او ثابت شده همچنان 
در حال قانون گذاری برای کشــور است، گفت:  
طبــق قانون و ضوابطی کــه در مجلس وجود 
دارد، این افراد صلاحیت شــان تأیید شده که 
نماینده شــدند و براســاس قانون تا ۴ ســال 
نماینده قانونی هســتند و هیچ کسی نمی تواند 
آنهــا را از مســئولیتی که دارنــد، خلع کند. 
ایــن عدم صلاحیت به نامزد شــدن این افراد 
برمی گردد. هیچ خدشه ای به مسئولیت فعلی 
و رأی دادن شــان وارد نکرده اســت، الان هم 
لایحه برنامه هفتم توسعه را در مجلس بررسی 
می کنند، خیلی از نمایندگانی که رد شدند به 
ایــن لایحه رأی خواهند داد و ۵ ســال آینده 
کشــور با این قانونی که آقایان تصویب کردند، 
باید مدیریت شود. در واقع اشکال قانونی ندارد 
و صلاحیت نامزد شدن این افراد برای دوره بعد 

رد یا تأیید شده است.
کنعانی مقــدم در مورد اینکــه برخی مدعی 
هســتند مســیر حذف نمایندگان در راستای 
خالص ســازی که از آن صحبت می شود است، 
گفت: قاعدتا هیأت هــای اجرایی بدون نگاه به 
نگرش ها یا گرایش های سیاســی باید تصمیم 
بگیرنــد و مر قانــون را دنبال کننــد و نباید 
هیچ گونه وابستگی جناحی یا اقداماتی مبنی بر 
حذف یا اضافه افراد به سیســتم قانون گذاری 
کشور به عنوان نماینده مجلس داشته باشند. 
اگر چنین اقدامی انجام شده یا حتی صلاحیت 
کســانی که صلاحیت ندارند تایید شده باشد، 
قطعا تفکیک قوا و استقلال مجلس را خدشه دار 

می کند. 
این فعال سیاسی اصولگرا در پاسخ به این سوال 
که برخی از نمایندگان مجلس ادعا کردند که 
رد صلاحیت ها به ایــن دلیل بود که برخی از 
نمایندگان مجلس منتقد دولت بودند و با این 
کار دولت حتی کوچک تریــن مخالفت را هم 
برنمی تابد آیا با این گذاره موافق هستید، گفت: 
بله، اسامی که دیدم افرادی مثل آقای پزشکیان 
و کسانی که مخالفتی با بعضی از اقدامات دولت 

داشتند در لیست رد صلاحیت ها بودند. 
این شــبهه ایجاد شده اســت. بنابراین دولت، 
هیأت اجرایــی و مســئولان کشــور باید این 
شــبهه را از ذهــن مردم پاک کننــد و اینکه 
صرفا نماینده ای مخالف دولت صحبت کرده و 
موجب رد صلاحیت او شده، اگر در ذهن افکار 
عمومی روشن نشــود و هیأت اجرایی پاسخگو 
نباشد، روی مشــارکت حداکثری مردم تأثیر 

خواهد گذاشت.
کنعانی مقدم در پاسخ به این سوال که وظیفه 
شورای نگهبان و دلسوزان نظام درباره موضوع 
ردصلاحیت ها چیست، گفت: قاعده این است 
که شــورای نگهبان باید حداقل های قانون در 
رابطه با شاخص های نماینده مجلس را براساس 

مر قانون تشخیص داده و اعلام نظر کند.
 حالا مردم شاید نگاه شان به یک نماینده خیلی 
کارآمد باشــد اما باید شاخص های بیشتری را 
در نظر بگیرند و ســختگیرانه تر نسبت به افراد 
در انتخابات تصمیم بگیرند. اما شورای نگهبان 
برای اینکه مشارکت حداکثری اتفاق بیفتد باید 

نرمش قهرمانانه ای داشته باشد.

ســیدمحمد تقی شــاهچراغی رئیس ســتاد 
انتخابات کشــور در جلســه ســتاد انتخابات 
اســتان تهران با اشاره به راهبردهای انتخاباتی 
ابلاغ شده از ســوی رهبر معظم انقلاب، مردم 
را برگزار کننده اصلــی انتخابات عنوان کرد و 
اظهار داشت: اعضای هیأت های اجرایی، نظارت 
و اعضای شعب همگی از متن جامعه و از میان 
مردم انتخاب شــدند و ما مجریان انتخابات به 
عنوان هماهنــگ کننده در راســتای اجرای 
راهبردهای ابلاغی، تکمیل کننده نقش مردم 

در امر برگزاری انتخابات هستیم.
وی روند اجــرای مراحل برگزاری انتخابات در 
تهران را مطابق برنامه های پیش بینی شــده 
دانســت و با تاکید بر اهمیت استان تهران به 
عنوان پایتخت جمهوری اسلامی ایران و کانون 
توجه جهانیان، افزود: آمادگی ســتاد انتخابات 
اســتان تهران در فرآیند برگزاری دو انتخابات 
پیش رو و آگاهی بخشی و اطلاع رسانی دقیق 
و صحیح از فعالیت ها می تواند زمینه مشارکت 

بهتر و بیشتر مردم را فراهم نماید.
رئیس ستاد انتخابات کشور با اشاره به ضوابط 

قانونی انتخابات مجلس شــورای اسلامی بیان 
داشت: نتایج بررسی احراز صلاحیت داوطلبان 
توسط هیأت های اجرایی و با استعلام از مراجع 
پنج گانــه منطبق بر قانــون انتخابات مصوب 
مجلس انجام شــده اســت. ســتاد انتخابات 
دخالتی در تصمیم گیــری هیأت های اجرایی 
ندارد و بررســی اعتراض بعد از ثبت در سامانه 
وزارت کشور طبق زمان بندی در هیأت نظارت 

انجام خواهد شد.
شــاهچراغی رابطه میان مجریــان و ناظران 
انتخابات را بســیار خوب و مثبت ارزیابی کرد 
و با بیان اینکه ارتباط بین حوزه اجرا و نظارت 
باید براســاس تکالیف قانونی باشــد، خواستار 
همراهی تمامی دستگاه ها، مدیران و نخبگان در 

بحث افزایش مشارکت عمومی شد.
وی با اشــاره بــه تبلیغات گســترده و تمرکز 
دشمنان بر میزان مشارکت با القای اخبار منفی 
و ایجاد ناامیدی، خاطرنشان کرد: فرمانداران و 
برگزار کنندگان انتخابات با برگزاری جلســات 
مختلف با احزاب و طیف های مختلف سیاسی 
و مردمی در ســطح شهرســتان ها و حوزه های 

انتخابیه، اخلاق انتخاباتی در رقابت های سیاسی 
را برای تحقق مشارکت حداکثری ترویج کنند.

نتیجه بررسی صلاحیت داوطلبان 
نهایی نیست

همچنین ولی الله بیاتی سخنگوی کمیسیون 
امور داخلی کشور و شــوراهای مجلس درباره 
روند بررســی صلاحیت داوطلبــان انتخابات 
مجلس شورای اسلامی، بیان کرد: مرحله پیش 
ثبت نام نامزدهای انتخابات مجلس شــورای 
اسلامی انجام شــد و مدارک و مستندات افراد 
مورد بررســی قرار گرفت ســپس تعدادی از 
نامزدها به مرحله ثبت نام اصلی راه پیدا کردند. 
وی در ادامــه اظهار کرد: بعد از ثبت نام اصلی 
داوطلبان، هیات های اجرایی شهرســتان ها، از 
مراکز شــش گانه اســتعلام های لازم را انجام 
دادند و بر اساس مستندات، صلاحیت داوطلبان 
را تعییــن تکلیف و اعلام کردند. ســخنگوی 
کمیســیون امور داخلی و شوراها با بیان اینکه 
صلاحیت تعــداد کمی از داوطلبــان انتخابات 
مجلس در این مرحله تایید نشده است، گفت: 
راه اعتراض برای این افراد باز است و می توانند 

مســتندات خود را ارائه کنند تا در مرحله بعد 
هیات  نظارت استان بررسی کند.

بیاتی تصریح کرد: اکنون پرونده همه داوطلبان 
چه تایید صلاحیت شــده چه نشده، به هیات 
نظارت استان می رود و هیات نظارت استان به 
پرونده ها رسیدگی و موارد اعتراض نامزدها را 

مورد بررسی قرار می دهد.
وی خاطرنشــان کرد: بعد از بررســی پرونده 

داوطلبان در هیات نظارت استان، پرونده ها به 
شورای نگهبان می رود که شورای نگهبان نیز 
مهلت دارد تا پرونده ها را بررسی و نتیجه نهایی 
بررسی صلاحیت ها را  اعلام کند. در این فرآیند 
فرصت بیشــتری برای شورای نگهبان در نظر 
گرفته شده تا بتواند با دقت بیشتری صلاحیت 
افراد را بررســی کند. بعد از اعلام نظر شورای 

نگهبان نیز افراد حق اعتراض دارند.

رئیس قوه قضائیه مطرح کرد

ایجاد بستری مناسب برای جذب سرمایه های خُرد مردم 

کنعانی مقدم مطرح کرد

شورای نگهبان باید نرمش قهرمانانه داشته باشد

واکنش ستاد انتخابات به موج انتقادات از رد صلاحیت کاندیداها


